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Mesto Gbely, Nám. slobody 1261,
908 45 Gbely vyhlasuje obchodnú 
verejnú súťaž podľa § 281 až 288 

Obchodného zákonníka o najvhodnejší
návrh na uzavretie zmluvy o budúcej 

kúpno-predajnej zmluve
na predaj nehnuteľnosti. Predmetom 

obchodnej verejnej súťaže je 
predaj stavebných pozemkov na 

Medlenovej ulici v Gbeloch, v k. ú. 
Gbely, zapísaných na LV č. 2070 vo 

vlastníctve Mesta Gbely:

Mesto Gbely ponúka na predaj
posledné 4 pozemky

určené na výstavbu rodinných domov. 
Pozemky sa nachádzajú v tichej časti 
mesta na ulici Medlenova smerom ku 
„Gbelskej pálenici,“ približne 500 m 
od centra mesta. Pri pozemkoch sú 
vybudované všetky inžinierske siete 
(elektrina, plyn, voda, kanalizácia). 

Pozemky majú výmeru
od 764 do 1905 m2. 

A cena? Od 16 €/m2.
Podmienky súťaže sú uvedené v 

„Pokynoch a podmienkach obchodnej 
verejnej súťaže na predaj nehnuteľností 
vo vlastníctve Mesta Gbely. “Oznam o 
vyhlásení obchodnej verejnej súťaže je 
zverejnený aj na internetovej stránke 
www.gbely.sk. Záujemca o súťaž je 
povinný pokyny a návrh zmluvy o 
budúcej kúpnej zmluve si písomne 

vyžiadať u vyhlasovateľa  alebo osobne 
prevziať u povereného zamestnanca 

vyhlasovateľa. Návrh do súťaže 
predkladá jej účastník písomnou 

formou na adresu: Mesto Gbely, Nám. 
slobody 1261, 908 45 Gbely alebo 
osobne najneskôr do 18.02.2015

do 12.00 hodiny.
Kontakt: 034/69064 28, 034/69064 11

22 občanov už tento problém vyriešilo a 
vybudovalo si vlastnú garáž. 

Máme pre Vás už len 8 posledných 
stavebných pozemkov, ktoré sú 
určené práve na výstavbu garáží na 
ulici Záhumenice v Gbeloch.

K pozemkom sú vybudované prístupové 
komunikácie a rozvody elektrickej 
energie. Taktiež je vypracovaná 
projektová dokumentácia na garáž a 
vydané stavebné povolenie, ktoré obdrží 
stavebník pri podpise zmluvy.
Cena pozemku je LEN 35 €/m².

Stavebné pozemky sa nachádzajú v 
k. ú. Gbely, zapísané na LV č. 2070, 

vlastníkom je Mesto Gbely. Podmienky 
súťaže sú uvedené v „Pokynoch a 
podmienkach  obchodnej verejnej 
súťaže na predaj pozemkov pod 

budúce garáže na ulici Záhumenice 
v Gbeloch.“ Oznam o vyhlásení 

obchodnej verejnej súťaže je 
zverejnený aj na internetovej stránke

www.gbely.sk. Záujemca o súťaž 
je povinný „Pokyny“ a návrh 

kúpnej zmluvy písomne si vyžiadať 
u vyhlasovateľa  alebo osobne 

prevziať u povereného zamestnanca 
vyhlasovateľa.

Návrh do súťaže predkladá jej účastník 
písomnou formou na adresu:

Mesto Gbely, Nám. slobody 1261, 
90845 Gbely alebo osobne najneskôr

do 18.02.2015 do 12.00 hodiny.
Kontakt:

tel.č.034/69064 28, 034/69064 11

Mesto Gbely, Nám. slobody 1261,
908 45 Gbely vyhlasuje obchodnú 
verejnú súťaž podľa § 281 až 288 

Obchodného zákonníka o najvhodnejší 
návrh na uzavretie kúpnej zmluvy na 

kúpu stavebných pozemkov
pod budúce garáže na ulici 

Záhumenice v Gbeloch:

Našli sme riešenie

Chcete si postaviť rodinný dom a nemáte kde?
MÁME PRE VÁS JEDNODUCHÉ RIEŠENIE!

Hľadáte miesto na bývanie?

Auto na ulici? Radšej nie...
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 V okolitých obciach nášho regiónu 
niektorí starostovia vo voľbách nemali ani 
protikandidátov, kandidovali len sami a  
zostávajú vo funkciách.
V Kopčanoch už piate volebné obdobie 
vedie obec Ing.Dušan Dubecký, v Letničí 
Marián Dvorský – druhé volebné obdobie, 
v Radimove Ing. Ján Provazník – tretie 

Komunálne voľby v okolitých obciach

volebné obdobie, rovnako aj starosta obce 
Smolinské - MVDr. Peter Betták.
 
Troch kandidátov na post starostu   mala 
obec Brodské, kde víťazkou sa stala 
staronová starostka Anna Krídlová a vedie 
obec  už tretie volebné obdobie. 
Z dvoch kandidátov na starostu si zvolili 

obyvatelia obce Petrova Ves   pána 
Štefana Beňu, ktorý vystriedal po šiestich 
volebných obdobiach pána Miroslava 
Pochylého, ktorý už nekandidoval. 
Po odpracovaných piatich volebných 
obdobiach nekandidoval ani starosta v 
obci Unín Štefan Andel a vystriedal ho  
pán Ján Palkovič.

Všetkým novozvoleným predstaviteľom 
miest a obcí želáme veľa dobrých nápadov, 
dostatok energie a hlavne finančných 
zdrojov na uskutočnenie všetkých cieľov 
a zámerov, ktoré si stanovili vo svojich 
volebných programoch. 

Mária Puškáčová

V novembri minulého roka sa uskutočnili voľby do orgánov samosprávy v 2.933 
obciach  a v  138 mestách Slovenskej republiky. V Skalickom okrese boli zvolení 
traja primátori miest a to – v Holíči svoju primátorskú stoličku obhájil PhDr. 
Zdenko Čambal, ktorý túto funkciu vykonáva už tretie volebné obdobie, v našom 
meste Ing.Jozef Hazlinger a v Skalici, nakoľko už nekandidoval vo voľbách bývalý 
primátor Ing.Stanislav Chovanec, Skaličania si spomedzi štyroch kandidátov na 
primátora kráľovského mesta vybrali Ing. Ľudovíta Baráta. 

 V roku 2014  sa poskytol 
príspevok na stravu vo výške 7.954 €. 
Dotácie na školské potreby sa poskytujú 
jedenkrát za školský polrok, čo bolo v 
roku 2014 vo výške 1.228,40 €.
 V zmysle zákona č. 305/2005 
Z. z. o sociálnoprávnej ochrane detí a 
sociálnej kuratele v znení a doplnení 
niektorých zákonov a v zmysle VZN č. 
2/2006 o úprave podmienok poskytovania 
finančných prostriedkov na podporu 
úpravy rodinných pomerov dieťaťa 
mesto vyčlenilo zo svojho rozpočtu 
finančné prostriedky pre deti z nášho 
mesta, ktoré sú umiestnené od roku 2012 
v detskom domove. Mesto Gbely v roku 
2014 poskytlo takýto príspevok v zmysle 
zákona dvom deťom vo výške 1.920 €.
 V zmysle zákona č. 600/2003 
Z. z. o prídavku na dieťa v znení zmien 
a doplnkov Mesto Gbely môže pozastaviť 
vyplácanie rodinných prídavkov na 
dieťa, ak dieťa zanedbáva povinnú 
školskú dochádzku. V roku 2014 z 
dôvodu zanedbávania povinnej školskej 
dochádzky bol rodičom 4 detí zo základnej 
školy pozastavený príspevok na  dieťa.

 Taktiež pracovník Mesta Gbely 
riešil priestupky na úseku školstva 
a výchovy mládeže, kedy zákonní 
zástupcovia žiakov základnej a strednej 
školy boli obvinení zo zanedbávania 
povinnej školskej dochádzky. Žiaci 
neospravedlnene vynechali 60 a viac 
hodín.  V jednom prípade zanedbávanie 
povinnej školskej dochádzky bolo 
postúpené na riešenie pracovníkom 
Obvodného oddelenia PZ Brodské, 
nakoľko žiak vynechal viac ako 100 
hodín, teda išlo o podozrenie zo spáchania 
prečinu ohrozenia mravnej výchovy 
mládeže  podľa § 211 Trestného zákona. 
  V zmysle zákona č. 245/2008 
Z.z. o výchove a vzdelávaní a o zmene a 
doplnení niektorých zákonov a v zmysle 
všeobecne záväzného nariadenia bolo 6 
žiakom,  ktorých rodičia poberajú dávky 
v hmotnej núdzi, odpustený poplatok na 
čiastočnú úhradu nákladov na činnosť 
Školského klubu detí v Gbeloch a 2 žiakom 
bol odpustený poplatok na čiastočnú 
úhradu nákladov spojených so štúdiom v 
Základnej umeleckej škole Gbely. 
 V zmysle zákona č. 599/2003 

V zmysle Výnosu Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR z 5. decembra 
2007 č. 29775/2007-II/I v zmysle zmien a doplnkov o poskytovaní dotácií v 
pôsobnosti Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR boli prostredníctvom 
Mesta Gbely zo štátneho rozpočtu vyplatené dotácie na stravu, školské potreby 
žiakom základnej školy, materskej školy a špeciálnej školy, ktorých rodičia boli 
zaradení do zoznamu detí z rodín v hmotnej núdzi a spĺňali všetky podmienky 
stanovené vo vyššie uvedenom výnose. 

o pomoci v hmotnej núdzi a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov mesto 
poskytlo jednorazovú dávku v hmotnej 
núdzi 14 občanom vo výške 395 €. Taktiež  
v roku 2014 vyčlenilo zo svojho rozpočtu 
pre jubilujúcich občanov, ktorí dovŕšili 
70, 75, 80, 85 a viac rokov, finančné 
prostriedky vo výške 5.815 €. 
 V zmysle zákona č. 448/2008 
Z. z. o sociálnych službách v znení 
neskorších zmien a doplnkov mesto 
vydáva, na základe žiadosti občanov ktorí 
majú záujem o umiestnenie do zariadenia 
pre seniorov a domova sociálnych služieb, 
rozhodnutia o odkázanosti na sociálnu 
službu a sociálne posudky. V roku 2014  
35 občanov požiadalo o vydanie týchto 
dokladov. Mesto zo svojho rozpočtu 
každoročne vyčlení finančný príspevok 
na opatrovateľskú službu a stravovanie 
pre dôchodcov nášho mesta. V roku 2014 
mesto prispelo na opatrovateľskú službu 
čiastkou 8.500 € a na  stravovanie pre 
dôchodcov vo výške 6.500 €.
 Okrem vyššie uvedených 
aktivít sú vydávané stanoviská k 
peňažným príspevkom na kompenzáciu 
ťažkého zdravotného postihnutia. Mesto 
zorganizovalo pre deti ťažko zdravotne 
postihnuté viacero akcií ako bol výlet na 
zámok Slavkov u Brna, stretnutie detí so 
zdravotným postihnutím a obyvateľov 
DPS, stretnutie darcov krvi, Deň 
narcisov. 

Mgr. Andrea Hrubšová

Práca na úseku sociálnych vecí za rok 2014
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Budiž svetlo! – povedal Hospodin… 
a bolo! Ľahko bolo za biblických čias 
– ťažko za dnešných. Človek je tvor 
nedokonalý svojimi zmyslami, necíti, 
nelieta, nepočuje, nebehá, netrhá 
potravu tesákmi a nevidí v tme. Jedinou 
vecou, čo vyniká nad všetky Božie tvory 
je rozum. 

 A tak premýšľal… a vymyslel. 
Už od dávnych čias zistil, že oheň hreje aj 
svieti. A tak sa robili smolné lúče, fakle, 
strážne a signalizačné ohne. V mestách 
nastali supermoderné plynové lampy, ktoré 
vystriedalo elektrické oblúkové svetlo. Až 
geniálny hromadný vynálezca Thomas 
Alva Edison vynašiel žiarovku, v podstate 
zhodnej konštrukcie až do dnešných dní… 
i keď jeho prvenstvo je spochybňované. 
Človek je tvor večne nespokojný, a tak 
si amatéri i vedci lámali hlavy až ich 
rozlámali… teda zdokonalili svietidlá 
do zatiaľ neprekonateľných konštrukcií. 
Spotrebu znížili na minimum – svietivosť 
zvýšili na maximum… a verím, že sa im 
ešte podarí dosiahnuť vyššie méty, i keď 
sa to zdá nemožné!
 Stredovekým mestom sa 
pohybovať v tme bolo o život… minimálne 
ťa okradli. Chudobní to mali ľahké, nebolo 
im čo zobrať a bohatých sprevádzali 
zbrojnoši a fakľonosiči. Pamätám na 
staré žiarovkové svetlá, ktoré v zimných 
meteliciach vŕzgali hrdzavými klobúkmi, 
kývajúc sa zo strany na stranu a púšťali 
v snežných chumeliciach akoby pátracie 
kužely mľandravého svetla na osamelých 
chodcov. Ak ste niekoho hľadali, ledva ste 
si prečítali číslo domu a názov ulice. Čo 
bolo, to bolo, povedal by major Terazky... 
terazky máme iné svetlá... málo strovia, 
o to viacej zo seba vydajú! „A vo tom to 
je!“ 
 Moderné svetlá, či už v autách, 
domácnostiach, ale hlavne na verejných 
priestranstvách prešli od ortuťových, 
sodíkových, a kýho ešte čerta... až po 
dnešné LED svietidlá. Malá spotreba 
energie, preto aj zníženie počtu odberných 
miest (za čo sa platí zvlášť okrem vlastnej 
spotreby), vysoká účinnosť a svietivosť, 
veľké možnosti úprav svetelného 
toku, stálosť bielej farby aj farebného 

rozlišovania osvetlených objektov, veľký 
výber tieniacich možností, a tým aj 
minimum vyžarovania do vesmíru (tzv. 
svetelný smog)! V Gbeloch sme použili 
svietidlá Segin M, so svetelným zdrojom 
LED s príkonom 56 W (pri starej žiarovke 
to je príkon tak do komory), ktorých je 95 
kusov na hlavných cestách a s príkonom 
28 W (tak také žiarovky boli naozaj ako 
petrolejky) na vedľajších cestách je 405 
kusov. Svetelný tok tj. intenzita - sila 
svetla je 5050 lm (Lumenov- jednotka 
svietivosti) pri 56 W svietidlách a 2600 
lm pri 28 W svietidlách. Takže, až vám 
doma vypnú elektrinu zhodou nejakých 
nepriaznivých okolností, pokojne si 
môžete prečítať noviny pod lampu na 
ulici! Životnosť obidvoch je úžasná - 
100 000 hodín (slovom stotisíc hodín), 
čo je 25 rokov. Pri výpočte sa vychádza 
z priemerných hodnôt prevádzky a doba 
svietenia sa uvažuje 4000 hodín za rok. 
Okrem týchto vymožeností sú svietidlá 
bezúdržbové... Výrobcom svietidiel je 
OMS Senica, takže naši, Záhoráci!
Pred výmenou bol vykonaný audit 
osvetľovacej sústavy so zameraním na 

príkon všetkých svietidiel a bol 64,5 KW. 
Navrhnutá osvetľovacia sústava bude mať 
príkon 16, 8  KW čo je približne jedna 
štvrtina pôvodnej spotreby, i keď zostanú 
niektoré reflektorové osvetlenia. Veľké 
množstvo starých svietidiel bolo nad 
elektrickým vedením a na ich bezpečnú 
demontáž bolo potrebné na určitú dobu 
vypnúť prúd postupne po jednotlivých 
uliciach. Nové osvetlenie je pod vedením a 
jeho možné opravy budú bezproblémové. 
Pridali sa aj nové stožiare a výložníky pre 
lepšie umiestnenie svietidiel a využitie 
ich svetelného toku. Pri modernizácii 
boli demontované aj staré rozvádzače 
a osadené tri nové, čím sa znížil počet 
odberných miest a tým aj náklady na stále 
poplatky. Aby sa nestávalo, že už je dávno 
svetlo a hodiny ešte neodbili vypnutie 
- je osvetľovacia sústava ovládaná 
elektronikou podľa stmievania. Takže, až 
bude ráno či večer čierno zamračené, nové 
gbelské svetielka vás bezpečne dovedú 
buď domov, alebo do sveta za prácou. A 
tak je to dobre. Budiž svetlo! A už je!

Pavol Nemec

JEDNOU 
VETOU

Pani Ludmile Šteflíkovej bola za kozie mlieko udelená značka  
Regionálny produkt Záhorie, ktorej cieľom je podpora 

miestnych výrobcov, producentov a poskytovateľov služieb, 
ktorí vytvárajú hodnoty, ktoré sú pre región charakteristické.

Dňa 23.januára 2015 sa na Novej scéne 
v Bratislave konal Slávnostný benefičný 
galavečer - Štvorlístok pre talenty, na 

ktorom vystúpil aj Gbelan - Mário Fiantok.

      Od lúča   po LED-ky
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1. Súhlasíte s tým, aby sa manželstvom nemohlo nazývať žiadne iné spolužitie osôb
okrem zväzku medzi jedným mužom a jednou ženou?

ÁNO       NIE
  

2. Súhlasíte s tým, aby párom alebo skupinám osôb rovnakého pohlavia nebolo  
umožnené osvojenie /adopcia/ detí a ich následná výchova?

ÁNO       NIE

3. Súhlasíte s tým, aby školy nemohli vyžadovať účasť detí  na vyučovaní v oblasti 
sexuálneho správania či eutanázie, ak ich rodičia alebo deti samé nesúhlasia s 

obsahom vyučovania?
ÁNO       NIE

POUČENIE:
Oprávnený občan v príslušnom rámčeku  značkou X vyznačí, že na otázku 
odpovedá  „ÁNO“  alebo že na otázku odpovedá „NIE“.
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  Najkrajšie sviatky v roku sú už za nami. 
Rodina- vzácne slovo, ktoré má svoju 
silu aj dnes. Otec a mama boli a sú pre 
človeka veľké hodnoty. Toto oslovenie 
si samozrejme treba aj zaslúžiť, pretože 
sú rodiny, kde mnohí zabúdajú na túto 
zodpovednosť a nezastupiteľnú úlohu. 
Aj väčšina psychológov potvrdzuje, že k 
zdravému psychickému vývoju dieťaťa 
sú dôležití dobrý otec a dobrá mama. 
Našťastie existujú aj práva dieťaťa na 
otca a maminu. Sú situácie, kde otec 
alebo mama nezvládajú svoju úlohu. Aj 
nato štát myslí a formuje profesionálnych 
rodičov, ktorí zachraňujú ubolené deti 
z rozpadnutých rodín. Verím, že aj 
profesionálni rodičia zostanú rodičia s 
oslovením otec a mama. 

Žiaľ, naša moderná a „vyspelá“ doba nám 
prináša nové modely rodiny a postoje na 
telesnú orientáciu človeka. Novodobá 
Teória rodovej rovnosti toto všetko, čo 
pre nás bolo vždy hodnotou, označuje 

Quo vadis, rodina?

za prekonaný stereotyp. Klasická rodina 
je len naša obmedzená predstava. Podľa 
tejto teórie sú aj iné možnosti a úplne 
rovnocenné. Žena dokáže nahradiť muža  
vo všetkom a aj opačne. Úplné zhodenie 
psychológie, ktorá jasne potvrdzuje 
nezastupiteľnú úlohu ženy a jej ženskosti 
a muža a jeho mužskosti. Vo viacerých 
krajinách dostala táto zvrátená teória aj 
právne zastrešenie. Dvaja muži, alebo dve 
ženy už dokonca nemajú problém osvojiť 
si cudzie dieťa a dosiahnuť uznanie 
rodiny. Oni majú právo na dieťa. A dieťa 
nemá svoje práva? Kto takto rešpektuje 
prirodzené právo dieťaťa?  Dieťa sa stáva 
už len akousi vecou, s ktorou si môže 
dospelý robiť, čo chce. Aj v našej krajine 
sa stupňuje tlak na reálne nastolenie tejto 
praxe. Najnovšie cez tzv. Celoštátnu 
stratégiu ochrany a podpory ľudských 
práv. Pod rúškom ľudských práv a 
odstraňovania diskriminácie sa otvárajú 
dvere bezbrehej svojvôli, ktorá valcuje 
prirodzené hodnoty.

Aké ľudské práva, keď práva dieťaťa 
sa nerešpektujú? Treba si jasne priznať, 
že prvou a najzraniteľnejšou obeťou 
tejto teórie sú deti. Dieťa sa už nechápe 
ako bezbranná ľudská bytosť, ktorá má 
prirodzené právo na otca a mamu, ale je 
vnímané iba ako predmet neobmedzených 
a zvrátených práv či nárokov každého, kto 
po ňom zatúži. 

Koľko nemalých finančných prostriedkov 
sa už použilo na podporu tejto ideológie?  
Toto je budúcnosť našej krajiny? 
Vštepovať do detí tzv. scitlivovanie, aby 
si samé mohli vyskúšať a určiť svoj rod a 
svoju orientáciu, ktorých je už niekoľko...
Aj pápež František varoval ľudstvo, keď 
povedal:
„Nemôžeme dopustiť, aby sa z detí stávali 
pokusné zvieratá!“
Preto si myslím, že blížiace sa referendum  
je možno poslednou šancou, ako ochrániť 
manželstvo a rodinu. Ako pomôcť našim 
deťom žiť v prirodzenom vzťahu otca 
a mamy. Skúste sa bližšie oboznámiť s 
obsahom všeľudového hlasovania a aj s 
ponukami novej teórie rodovej rovnosti. 
Nebuďme pasívni, pretože ide o veľa! 
O naše deti a našu budúcnosť! Skúsme 
hľadať pravdu a odborné informácie o 
týchto témach. Veď ide o naše rodiny!
Prajem vám požehnaný nový rok, veľa 
múdrosti i síl nebáť sa vyjadriť svoj názor 
a postoj!

Andrej Fordinál, váš farár

Vianoce... Počas nich sme mali šancu konečne sa zastaviť v chaotickom zhone, v 
ktorom žijeme. Mali sme šancu  stretnúť sa v širšom kruhu našich rodín a objaviť 
krásu rodiny, vzájomne sa objať a povedať si: som šťastný, že nie som sám...
Mali sme šancu byť bližšie k Bohu, ktorý sa nám cez Vianoce predstavil ako jeden z 
nás, cez krehké betlehemské dieťa. Verím, že sme mnohí túto šancu využili a prežili 
sme krásne a neopakovateľné chvíle.

Referendum o ochrane rodiny
Prezident Slovenskej republiky rozhodnutím č. 320/2014 Z. z., na základe petície 
občanov prijatej 27. augusta 2014, vyhlásil referendum a určil deň jeho konania na 
sobotu 7. februára 2015. V referende oprávnení občania rozhodnú o otázkach:

Najkrajší vianočný darček
Jasličková akadémia

Keď sa povie „vianočný darček,“ určite 
si pod tým každý predstaví niečo iné. 
Ale aký je ten najkrajší darček?
Môže mi svet dať takýto darček?

Takýmito otázkami začíname príbeh 
tohtoročnej „jasličkovej“, ktorý nám 
predviedli deti našej školy za pomoci 
animátorov Spoločenstva Don Bosco 
Gbely na sviatok Božieho narodenia 
25.12.2014 v gbelskom kostole.
Naším vianočným príbehom sme ešte 
pred Vianocami prišli potešiť i našich 
starkých v obidvoch Domoch pokojnej 
staroby.

Mgr. Daniela Komorná
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...tým bolo predstavenie talentov.  A bolo 
sa veru na čo pozerať! V tanečných, 
hudobných i speváckych vystúpeniach 
sa nám predviedli takmer všetky vekové 
kategórie a napokon nazbierali odvahu i 
tí, ktorí neboli vopred prihlásení. Najviac 
nadchli spontánne prejavy najmenších, 
ktorí sa ledva naučili rozprávať a už 
s veľkým nadšením spievali koledy a 
recitovali riekanky. Na pozadí sa premietali 
fotografie zo života farnosti v minulom 
roku a tak sme si oživili spomienky na 
mnohé pekné udalosti z nášho života.
Po programe už nasledovala detská 
diskotéka, do ktorej boli pozvaní i všetci, 
ktorí sa cítia deťmi. Pod vedením našich 
animátorov zo  Spoločenstva Don Bosco 
a našich katechétok, sa rozprúdila živá 
zábava, spestrená mnohými hrami a 
súťažami. Mamičky s malými deťmi sa 
zhromaždili v detskom kútiku. Pán farár 
sa s nimi pomodlil desiatok ruženca 
a pozval ich na spoločné stretnutia do 

Stretnutie rodín a detí
Dňa 6. januára 2015 sa na podnet nášho pána farára, vdp. Andreja Fordinála, 
uskutočnilo v Dome kultúry Gbely, milé podujatie pod názvom: Stretnutie rodín. 
Gazdinky, namiesto vstupenky ,už večer vopred naznášali  veľa sladkých i slaných 
dobrôt a gazdovia vínko zo svojich pivníc. Stretnutie sa začalo o 15-tej hodine 
spoločnou modlitbou a príhovorom pána farára, ktorý uviedol kultúrny program...

Na svojej ploche dokáže poňať celú 
Európu a severnú Ameriku dokopy. Počet 
obyvateľov Afriky od roku 1950 vzrástol 
päťnásobne – z vtedajších 221 miliónov 
presiahol v roku 2009 jednu miliardu.
Aj keď je to kontinent mimoriadne 
bohatý na prírodné zdroje, Afrika zostáva 
najchudobnejším a najmenej ekonomicky 
rozvinutým kontinentom na svete. 
Subsaharská Afrika je tiež najmenej 
úspešným regiónom v znižovaní chudoby. 
Zo 48 najmenej rozvinutých krajín sveta 
sa 33 nachádza na africkom kontinente.

Dobrá novina pomáha ľuďom v ťažkých 
životných situáciách získať podmienky 
na dôstojnejší život. Posilňuje sa tak ich 
vedomie vlastnej ľudskej dôstojnosti, 
ktorej rešpektovanie je základným právom 
každého človeka.

Ďakujeme koledníkom aj darcom, že sme 
mohli prispieť počas vianočného obdobia 
aj my k hodnotnejšiemu životu ľudí v 
Afrike.

Mgr. Slavomír Brutovský

pastoračnej miestnosti na fare, kde budú 
mať vyhradený čas na stretávanie a 
zdieľanie sa. V sále pri stoloch sa živo 
debatovalo. Rodičia a starí rodičia sa tešili 
spolu s deťmi a vnúčatami, ktoré šantili 
na tanečnom parkete. Takto sme sa spolu 
zabávali až do večerných hodín, keď 
okolo 19-tej náš pán farár ukončil toto 
vydarené podujatie spoločnou modlitbou 
a požehnaním. Spokojní a s radostnou 
nádejou, že takýchto spoločných farských 
akcií bude v tomto novom roku pribúdať, 
sme sa rozišli do svojich domovov. Naozaj 
krásna bodka za najkrajšími sviatkami 
roka, ktoré sú oslavou nesmiernej lásky 
Boha, ktorá k nám prišla v podobe 
betlehemského   Dieťaťa.  Nech táto láska 
pretvára naše rodiny a zjednocuje i tú 
našu, veľkú gbelskú farskú rodinu!

Zuzana Hyžová

Jubilejná Dobrá novina
Koledovanie pre ľudí v Afrike
„Je to srdce, ktoré rozdáva, ruky už len dávajú.“ (africké príslovie).
Z výťažku verejnej zbierky, (do ktorej sa zapojili aj Gbely a vykoledovali vďaka 
vám 1172,84€), podporí Dobrá novina v roku 2015 viaceré rozvojové projekty, 
vytvárajúce podmienky na dôstojný život detí, žien, mladých ľudí, rodín a komunít 
v krajinách subsaharskej Afriky, nakoľko Afrika je po Ázii druhý najväčší a druhý 
najľudnatejší kontinent.
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Na slovíčko, pán Lukáč !
V tomto čísle mesačníka Gbelan sme oslovili pána Michala Lukáča – zamestnanca 
Mesta Gbely, ktorý má už 26 rokov vo svojej náplni práce riadenie verejnoprospešných 
prác v meste. Opýtali sme sa ho teda zopár otázok súvisiacich s jeho prácou:
- Je tu zimné obdobie. Ako je mesto 
pripravené čo do vybavenia?
- V súčasnosti máme dva traktory 
uspôsobené na uhŕňanie snehu, dva pluhy 
za traktory a malý traktor na čistenie 
chodníkov od snehu. Jeden z traktorov je 
uspôsobený aj na rozmetanie posypového 
materiálu. Pre verejnoprospešné 
práce sú vyčlenení traja zamestnanci 
v stálom pracovnom pomere a cca 15 
verejnoprospešných zamestnancov 
evidovaných na Úrade práce,  ktorí sa 
veľkou  mierou podieľajú na udržaní 
čistoty chodníkov a komunikácií v meste.
V prípade, že napadá veľa snehu, 
zabezpečujeme vlastnou technikou jeho 
odstránenie na všetkých cestách. Často sa 
ma ľudia pýtajú,  ak vidia prechádzať cez 
mesto veľké auto so zdvihnutou radlicou 
na odstraňovanie snehu, prečo to tak je. 
Odpoveď je jednoduchá. Tieto vozidlá 
v majetku Správy a údržby ciest TTSK 
majú pluh vpredu a nie sú uspôsobené  
na odstraňovanie snehu na cestách vo 
vlastníctve TTSK na území mesta,  pretože 
by povytŕhali poklopy na ceste a všetky 
uzávery na vodu. Takéto auto však pri 
prechádzaní cez Gbely  cestu posype 
inertným materiálom, či soľou. 

- Stretli ste sa počas Vašej práce aj s 
kurióznymi zážitkami?
- Áno, často si spomínam na vetu jednej 
panej, ktorá denno-denne jazdila do práce 
na bicykli. Napadlo dobrých 15cm nového 
snehu a ráno mi telefonovala.: „Ná Miško, 
jak sa mám dostat do roboty na koli, ked 
ste ešte neuhrnuli chodník?“
Vtedy ma vždy napadne veta, že príroda 
nemá zlé počasie, len ľudia sú zle obutí 
a oblečení. A do takéhoto počasia bicykel 
určite nepatrí.
V tejto súvislosti je treba spomenúť, že 
v Gbeloch máme na starosti  26,8 km 
miestnych komunikácií a 15,2km chodníkov. 
Na základe zmluvy odstraňujeme sneh 
aj na cestách vo vlastníctve TTSK. A to 
každú cestu musíme prejsť dva krát.

Najskôr odhŕňame jednu a potom druhú 
stranu cesty. Našou snahou je,  aby ľudia, 
ktorí ráno odchádzajú do práce a chodia 
na autobus, mali chodníky a hlavné 
komunikácie už odhrnuté od snehu. 
Zároveň uvádzam, že to chce aj zo strany 
občanov často trpezlivosť, nie je možné 
byť v jednom čase všade. 

- Pamätáte si zimu, kedy ste si ani na 
Štedrý deň neodpočinuli a museli ste 
s technikou vyjsť do ulíc? Kedy bola 
jedna z najväčších zím?
- Myslím, že to bolo v roku 2010. 
Pamätám si veľké množstvá snehu, ktoré 
nám museli   aj zamestnanci PD Gbely 
pomáhať - vyvážať na odstavné plochy, 
pretože už sme sneh nemali kde odhrnúť. 
Vtedy sa mi vždy vynorí v pamätí aj ten 
veľký biely tunel na ceste medzi Petrovou 
Vsou a Gbelmi.
Je dôležité spomenúť, že príprava na 
zimu začína už v lete, keď navážame 
do skladových priestorov posypovú drť 
či nezamŕzajúcu soľ – priemerne 100 
metrákov ročne.
Spomínam si aj na to, že sme kvôli 
ochrane osobných automobilov raz 
objednali jemnú drť na posypávanie a 
ľudia mi telefonovali, že cesty vôbec nie 
sú posypané.

- Čím Vám ľudia pri Vašej práci môžu 
byť najviac nápomocní?
- Práve uhŕňaním snehu spred domov a 
aj tým, že si vtedy, keď sneží, dajú auto 
do dvora, alebo na odstavné plochy. 
Už dávnejšie som čítal v Gbelane, 
že údržba chodníka pred domom je  
povinnosťou obyvateľa. (Redakcia: Je 
to zákon č. 135/1961 Zb. o pozemných 
komunikáciách, kde sa v § 9 ods. 2 

píše: „Závady v schodnosti chodníkov 
priľahlých k nehnuteľnosti, ktorá sa 
nachádza v zastavanom území a hraničí 
s cestou alebo miestnou komunikáciou, 
sú povinní bez prieťahov odstraňovať 
vlastníci, správcovia alebo užívatelia 
nehnuteľnosti, pokiaľ  tieto závady vznikli 
znečistením, poľadovicou alebo snehom.“ 
Táto povinnosť je zahrnutá i vo všeobecne 
záväznom nariadení č. 4/2002 O udržiavaní 
čistoty a zimnej údržbe komunikácií a 
verejných priestranstiev ....“ Za porušenie 
ustanovení v tomto nariadení môže byť 
vlastníkovi, nájomcovi, správcovi uložená 
pokuta až do výšky 33,- Eur podľa zákona 
o priestupkoch.)
Zároveň chcem  poďakovať všetkým 
občanom, ktorí tieto práce vykonávajú 
automaticky a berú to ako samozrejmosť.

- Ale odbočme od zimy. Čo všetko patrí 
do kompetencie verejnoprospešných 
zamestnancov?
- Adamov, kosenie, parky, čistenie 
cintorína, plochy v areáli DPS n.o.,  
kanály od budovy spoločnosti Nafta, 
a.s., štadión... Skrátka komplexná údržba 
všetkých verejne prístupných miest v 
Gbeloch.

- Kam si v Gbeloch najradšej zájdete, 
keď máte chvíľu voľného času?
- To viem presne. Na „hasičáreň.“ Je to 
miesto, ktoré som si doživotne zamiloval. 
Som predseda Okresnej organizácie 
hasičov a preto veľmi rád chodím aj  na 
súťaže a do spoločnosti, medzi ľudí. Tam 
sa cítim dobre.

- S akými problémami Vás často 
obyvatelia zastavujú?
- Svetlo, rozhlas, kosenie... Je toho veľa, 
no ja som rád, že to ľudia oznamujú, aspoň 
máme na nedostatky možnosť reagovať 
podľa možností ihneď.  Veľmi ma teší aj 
rozsiahla rekonštrukcia a modernizácia 
verejného osvetlenia, ktorá nám odbúra 
veľkú  časť práce spojenej s nekonečnými 
opravami verejného osvetlenia. Svieti sa 
lepšie a hlavne za menej peňazí. 

- Čo Vás v minulosti najviac potešilo?
- Že sa Gbely skrášlili. Keď niekto príde 
do Gbelov, alebo len cez mestečko prejde 
a povie, že ho máme čisté, zahreje ma to 
pri srdci.

- Aké je Vaše životné motto?
- Nehľadať spôsoby, ako to nejde, ale 
ako to ide. Chcem pomôcť, pokiaľ mi sily 
stačia. Myslím, že som ešte nikdy nikomu 
nepovedal: „To nejde.“
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Gerlachovský štít 2655 m n. m.
A ako sa zrodil náš plán?... No jednoducho! 
Milujeme hory, nejaké tie štíty v Tatrách 
už máme za sebou a tak sme si povedali, že 
je treba zdolať aj ten najvyšší. Po plánoch 
a dohadoch sme sa zhodli, že v zime to 
bude lepšie a to z jednoduchého dôvodu: 
v lete tam je ľudí ako na „Václaváku“ 
a je to vlastne, až na pár úsekov, úplne 
jednoduchý výstup. My, ako horskí 
nadšenci, sme si teda povedali, že v zime 
to bude mať ten pravý náboj, adrenalín a aj 
obtiažnosť. Tak sme jedného pekného dňa 
oslovili horského vodcu, ktorý súhlasil, že 
nás vyvedie hore. 
Začala naša príprava... V Hokejke pri 
čajíku s rumom sme si dohodli všetko 
potrebné, čo nám bude treba. Po dokúpení 
- zohnaní chýbajúceho vybavenia a užití 
si Vianoc s najbližšími sme sa 26.12. na 
druhý sviatok vianočný vybrali smer 
TATRY. Večer pred výstupom bol v 
znamení príprav všetkých vecí, čo nám 
bude treba. Zoznam: Topánky  – veľmi 
teplé, pevné, nepremokavé, najlepšie 
Gore- tex s Vibram podrážkou, naozaj 
teplá spodná vrstva - thermoprádlo 
(najlepšie Merino alebo pod.), kvalitné 
nohavice (Gore-tex alebo pod.), teplá 
stredná vrstva – sveter, mikina (Polar-
tec alebo pod.) a nakoniec vrchná vrstva 
- bunda (Gore-tex alebo pod.).  Veľmi 
dôležité boli rukavice (najlepšie tenké tak, 
aby sa s nimi dal ovládať fotoaparát alebo 
mobilný telefón) a na nich veľmi, veľmi 
teplé vrchné rukavice, tiež najlepšie z 
Gore-tex; ďalej mačky, okuliare, kukla, 
prilba, úväzky, doplnková stredná vrstva 
do batohu zase Polar-tec alebo nejaká 
páperová bunda na zostup z vrcholu, 
čelovka, cepín, trekové palice, 2 termosky 
čaju, fotoaparát a niečo pod zub (žemľa 
+ nejaká sladkosť) a samozrejme toaletný 
papier, keby náhodou!
Teraz k nášmu výstupu... To by ani 
nebolo také slovenské, kebyže sa niečo 
nepokašle. Ešte večer pred výstupom 
nám volal sprievodca, že 27. ráno 
nemôže, lenže počasie sa v horách mení 
častejšie než výroky našich politikov, 
takže sme povedali, že 27. ráno, inak to 
celé padá. Sprievodca povedal že OK, 
niečo vymyslí a zavolá nám o chvíľu. O 
hodinu zvonil telefón, že má pre nás iného 
vodcu menom Ervín Velič. Súhlasili sme 
a sprievodca nám  poslal kontakt. Pán 
Velič nám oznámil, že sa stretávame v 
Tatranskej Polianke na parkovisku ráno 

Jak sa dvá Gbeuani vybrali na strechu Slovenska

o 6:30, ale symbolicky meškal. Autom 
nás vodič vyviezol na Sliezsky dom, 
kde nám pán Velič dal školenie, čo a ako 
bude prebiehať, skontrolovali sme si ešte 
vybavenie a hor´ sa do kopcov.
Výstup na Gerlachovský štít je možný 
viacerými cestami. My sme šli cez tzv. 
Batizovskú próbu (z Batizovskej doliny 
cez Batizovskú próbu do Batizovského 
žľabu a ním až na vrchol) a aj zostup 
viedol tou istou trasou. Návrat na Sliezsky 
dom je po magistrále. Táto možnosť sa 
využíva hlavne v zimnom období.
Teraz vám opíšem výstup z môjho 
pohľadu: O 7:00 ráno sme ja: Martin 
Mihálik, Majkl: Michal Brezovský a Ero: 
Ervín Velič vyrazili zo Sliezskeho domu. 
Po ceste k Batizovskému plesu sme 
dostávali info od Era o okolí, čo všetko sa 
dá tu vyliezť, čo vlastne robí okrem týchto 
výstupov a také oťukávanie, čo sme kto 
zač. Pri Batizovskom plese sme si dali 
pauzu na čajík a niečo na zobnutie, ale 
nie nadlho, lebo čas je v horách vždy proti 
vám! Asi po dvoch hodinách mierneho 
stúpania sme sa dostali na miesto, kde sa 
odkladajú trekové palice a nastupujú na 
radu mačky, úväzky a cepíny. Tu aj začala 
cesta prudko stúpať. Po pravde, bol som 
už dosť unavený len z cesty na toto miesto. 
Zima bola naozaj nesmierna, akonáhle 
ste sa prestali hýbať, pocit v prstoch na 
nohách a rukách sa dá opísať ako pichanie 
1000-cich ihličiek. Po pár výškových 

metroch na lane som sa doslovne až zľakol 
toho, čo ma čaká (nekonečné stúpanie v 
žľaboch pomedzi skaly). Pozrel som sa na 
Majkla a povedal, že to asi nedám. Majkl 
pozrel sa na mňa, zakýval hlavou, že sa 
mám spamätať, horský vodca povedal, že 
sa nemám báť, že to zvládnem. No čo iné 
mi ostávalo, bol som naviazaný na lane, 
tak som musel pokračovať. Po ďalších 
100 výškových metroch som už začínal 
mať dosť, síl ubúdalo, cesta bola veľmi 
náročná. V konečnom dôsledku nebola 
najväčšia „makačka“ skaly, cez ktoré sa 
človek teperí s najväčšou opatrnosťou, 
ale to nekonečné šliapanie zľadovatelými 
žľabmi, kde ste museli robiť asi toto: ľavá 
noha dvakrát poriadne zakopnúť mačkou 
do snehu a ľadu, cepín o troška vyššie a 
znova pravá noha dvakrát zakopnúť do 
snehu alebo ľadu a cepín zase o trošku 
vyššie, a toto stále dookola. Niekedy sa 
stalo, že ste vyšli asi 3 metre a meter ste 
sa zošmykli zase nazad. Bolo to doslovné 
peklo!!!  Horský vodca mal svoj krok 
(ten chlapík chodí takto hore 3 až 6-krát 
do týždňa), takže preňho to bola len 
prechádzka. Majkl mal lepšiu kondičku 
a hlavne viacej skúseností s lezením v 
skalách a preto bol na lane ako druhý a 
ja tretí. Toto usporiadanie malo veľkú 
výhodu, keď som už nemohol, proste 
som padol na kolená a následne tvárou 
do snehu, chalani sa to dozvedeli, až keď 
im zatrhlo lano, no mali pochopenie a ako 
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sa ukázalo, tak aj Majkl bol rád, že sme 
si robili pravidelné prestávky. Každým 
výškovým metrom sily ubúdali, mal som 
toho plné zuby, bola hrozná zima, okolo  
mínus 20 stupňov Celzia,  no v tom vetre, 
ktorý padal dole žľabmi bolo pocitovo ešte 
chladnejšie! Majkl sa mi priznal večer pri 
pive, že strašne sa na mne smial, keď som 
za ním šliapal hore a neustále som prosil 
všetkých svätých, mamku, Boha a ktovie 
ešte koho, aby mi pomohli. Nevládnosť sa 
striedala s hnevom, ktorý je mimochodom 
parádny pomocník pri výstupoch! 
Adrenalín, ktorý človeka pekne zahreje 
bol od 2400 metrov dosť vysoký. Bolo 
treba byť veľmi opatrný, kam človek 
stúpi, hlavne keď sa pozrel dole a videl 
len niekoľko stoviek metrov ničoho a 
hneď mu srdiečko bilo o čosi rýchlejšie!  
Takže pozor! Ľuďom, čo sa boja výšok 
sa takýto výstup naozaj neodporúča. Pred 
nami bola ešte jedna skupinka ľudí s 
ďalším horským vodcom, ktorí už boli na 
vrchole a ako sme postrehli, aj pod nami 
bolo zopár horolezcov. Asi 100 výškových 
metrov pod vrcholom som doslovne mlel 
z posledného, no túžba po vrchole bola 
veľkým zdrojom sily!
Vrchol!!! Konečne... Sprievodca mi 
podal ruku pred posledným úsekom,  
doslovne ma vytiahol hore, pogratuloval 
mi a nakázal mi dať si na seba všetko, 

čo mám v batohu. Hore, vo vetre, bola 
zima naozaj cítiť 3-krát viac, ako v tom 
žľabe. Vyzliekol som si bundu a dal dole 
rukavice, aby som si dal ďalšiu vrstvu a 
za minútu mne aj Majklovi rukavice s 
bundou zmrzli na betón!!!
Rýchlo sme to na seba navliekli (znelo to, 
ako keď chrúpete chipsy). Majkl vytiahol 
fotoaparát, urobili sme si pár fotografií na 
vrchole a šup, šup dole, lebo zima tu ide 
až do špiku kostí. Po ceste dole sme sa už 
veľa nezastavovali, predsa len to nebolo 
až tak fyzicky náročné, no museli sme ísť 
veľmi opatrne, takže zostup trval tak isto 5 
hodín, ako aj výstup. Počas zostupu sa mi 
neraz stalo, že som sa šmykol a letel dole. 
Tak, ako som išiel hore posledný, dole 
som šiel prvý JA, takže ma istil Majkl a 
Ero istil zase Majkla. Terén bol miestami 
veľmi zradný. Po zostúpení na miesto, 
kde sme sa naviazavali na lano, sme si 
dali dlhšiu pauzu, niečo konečne zajedli 
a vypili. Majkl si mohol pofotiť okolité 
hory a ja odpočinúť. No po 10 minútach, 
ako sme vychladli, sme sa začali zbierať, 
pretože mráz už zase postupoval do kostí. 
Cesta k Sliezskemu domu bola cesta 
ticha, šliapali sme bez slova tak rýchlo, 
ako sme vládali. Kráčal som unavený, už 
som ani nevnímal, len som išiel ako robot. 
Po príchode na Sliezsky dom sme si dali 
čajík, vyrovnali sme sa so sprievodcom, 

poďakovali, zobrali si naňho kontakt a 
hor´ sa domov, do horúcej sprchy a k 
čajíku s rumom na oslavu!
Niečo na záver... Pre mňa sú hory posledné 
slobodné miesto na svete a vždy mám 
pocit, akoby som bol za hranicami sveta. 
Pohľadu a pocitu na vrchole sa nič, čo 
som v živote videl a zažil, nevyrovná. A 
preto je dobre chodiť na hory, hlavne keď 
ich máme tu, doma! 

Martin Mihálik

Po prečítaní tohto článku sme i my, 
redakcia, položili dvom odvážlivcom pár 
otázok.
„Kde trénujete?“
- To je rôzne, navštevujeme často 
slovenské hory, chodíme loziť na skaly v 
blízkom okolí a na umelé tréningové steny 
v Skalici, Břeclavi, Senici a Bratislave, tu 
sa človek naučí techniku lezenia, prácu 
s lanom a stratí (nie ale úplne) strach z 
výšok.
„Máte okolo seba nejakú partiu? 
Nezvažovali ste to ponúknuť aj 
obyvateľom Gbelov, že by ste toto čas od 
času organizovali aj pre potencionálnych   
záujemcov?“
- Partiu nejakú stálu nemáme, chodíme do 
hôr s každým, kto má chuť :)  V prípade 
záujmu ľudí by som sa mohol zúčastniť na 
organizácii túry do hôr. 

Čo robiť v zime - nezime?

 Pri teplotách nad nulou je 
možnosť aplikovať predjarné ochranné 
postreky Bulldock, Karate, Calypso.
Sú účinné proti prezimujúcim škodcom.
Ale s touto aktivitou treba postupovať 
uvážene,lebo každé použitie chémie má 
aj svoj negatívny vplyv. Vadí vtáčikom, 
ovplyvňuje prirodzený chod ďalšieho 
vývoja všetkých, aj nepostrehnutých, 
súčastí prostredia a teda aj nás. Rovnako 
je to aj s hnojivami, treba ich používať 
tam,kde sú potrebné a výber riešiť na 
základe ich zloženia, zloženia pôdy 
a potreby rastliny. K prirodzenejším 
spôsobom obohacovania pôdy o živiny patrí 
hnojenie maštaľným hnojom,kompostom 

a zeleným hnojením. Je pravda,že máme 
tak menej pod kontrolou, koľko N, 
P, K, stopových prvkov a potrebných 
baktérií sme do pôdy dodali, ale verme 
prírode,tak dômyselne stvorenej,že sa s 
takýmito „dodávkami“ vysporiada lepšie 
a keď bude potrebovať „dosypať,“ dá 
nám to vedieť. V okrasnej časti záhrady 
je treba v takých dňoch, keď nemrzne a 
je menej vlhko, poliať stálozelené stromy, 
kry a trvalky, lebo vďaka svojim listom 
odparujú vodu a koreňmi potrebujú ju do 
svojho tela doplniť,aby nevyschli.
Keď sa pokocháme takýmito radosťami 
v záhrade, doplníme tekutiny dobrým 
bylinkovým čajom, môžme začať 
plánovať, čo ďalej. Nakresliť si plán 
záhonov a hriadok, rozhodnúť, čo a na 
ktorú hriadku vysejeme, aby sme nesiali 
rovnaké rastliny stále na to isté miesto 
(nezabudnime aj na lavičku,aby sme si 
mali kde oddýchnuť), a môžme začať s 
predpestovaním plantičiek za oknom na 
parapete.
Využime tento čas,pripravme sa, aby sme, 
„až to príde“ užívali jarné práce plnými 
dúškami, bez svalovej horúčky,stresu,s 
úsmevom.

Ing. Ľudmila Činovská

Vďaka tejto zime-nezime sa môžme s ľahkou výzbrojou vybrať do záhrady a 
pracovať na úrode tohto roka. Začať by sa dalo rezom ovocných stromov a krov. 
Odstrániť najmä choré vetvy a prúty,potom také,ktoré nám korunu zahusťujú a 
krížia sa. To je v začiatku najdôležitejšie. Potom treba poskracovať dlhé jednoročné 
výhony a ak cítime, že pre daný strom to nestačí, treba pátrať po návodoch a radách 
ako ďalej, lebo tým môžme ovplyvniť úrodu stromu a jeho životnosť. Ďalšie rezanie 
záleží od druhu,odrody,stavu a veku stromu alebo kra.
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 V mesiaci október sa žiaci 3. A, 
4.A  a 4.B prihlásili do celoslovenskej 
čitateľsko-výtvarnej súťaže Čitateľský 
oriešok. Prečo? Lebo radi čítame, 
kreslíme, jednoducho tvoríme a ... 
zviditeľňujeme našu školu. Cieľom je 
rozvíjať čítanie s porozumením, vnímanie 
medzipredmetových vzťahov, logického 
myslenia a kreativity.

Ako súťažíme?
Prelúskame sa príbehmi, nájdeme správne 
odpovede na jednoduchšie i zložitejšie 
úlohy. Potom sa zahráme na umelcov, 
vymyslíme postavičkám z dvoch príbehov 
spoločné dobrodružstvo..., ktoré dotvoríme 
individuálnymi kresbami. Jednoducho 
pridáme trocha svojej fantázie a ukážeme 
šikovnosť.

Vo februári budú výkresy zverejnené 
na facebooku, kde kresba s najväčším 
počtom „lajkov“ získa ocenenie. Ďalej 
bude ocenená najaktívnejšia škola i 
individuálny  žiak od vydavateľstva 
Raabe.
Výsledky budú zverejnené v priebehu 
mesiaca marec.
Viac info: www.skolskyportal.sk.

Mgr. Viera Masaryková

Ako každý rok, aj tento sa už tradične 
na našej škole v predvianočnom období 
konala súťaž v skoku do výšky s názvom 
Vianočná latka. Dňa 16. 12. 2014 si 
žiaci našej školy zmerali sily v skoku do 
výšky v troch kategóriách. V I. kategórii 
si zmerali sily žiaci 1. - 4. ročníka, kde 
najvyššie vyskočili nasledovní žiaci:
I. kategória - chlapci i dievčatá
1.M.Smolková (4.A), 2.J.Knotek (4.A),
3.V.Hnátová ( 4.A), 4.T.Murín ( 4.B)
V II. kategórii si zmerali sily žiaci 5.-6. 
ročníka a najlepšími skokanmi sa stali:
Chlapci: 1.E. Riška (6.B), 2.M.Matula 
(5.A), 3.J.Smolka (5.B)

V adventnom období zorganizovala 
Správa mestského majetku ďalší ročník 
súťaže v zdobení stromčekov.
Spomedzi desať súťažiacich vyhrali žiaci 
II. stupňa ZŠsMŠ.

Katka: „Ja som strávila prázdniny tak, že 
som každý deň spala do pol dvanástej, ani 
som neraňajkovala a hneď po prebudení 
som mala pred sebou polievku. Hrávala 
som sa na tablete, ale nezabudla som ani 
na svoju sestru a domáce zvieratká.“
Simonka: „Počas prázdnin som sa 
venovala svojmu psovi. Chodievala som 
za starými rodičmi, aby som im pomohla 
pri pečení vianočných koláčov. Aj rodičom 
som pomáhala, keď potrebovali.“
Terezka: „Moje prázdniny boli super! 
Síce s úrazom, ale to nevadí. S malým 
bratom sme stavali snehuliaka a podarila 
sa nám spraviť i snehovú šmýkačka. Brat 
má len dva roky, ale je s ním zábava. 
Radi sme ležali v snehu a robili anjelov. 

Ako sme trávili vianočné prázdniny...
Myslím, že každého prázdniny boli super. 
Želám všetkým Gbelanom šťastný nový 
rok 2015!“
Dominik: „Cez prázdniny sme celá 
rodina ozdobovali stromček. Bol som aj 
u babky, ktorej som pomáhal piecť. Po 
sviatkoch sme boli na chate, kde sme aj 
strávili Silvestra. Celá rodina sa zabávala 
sánkovaním. So sestrou sme si užívali 
snehuliaka i guľovanie. Tieto prázdniny 
boli perfektné.“
Jakub: „Počasie bolo zaujímavé, pretože 
som sa s kamarátmi mohol guľovať, s 
rodičmi sme sa boli korčuľovať. Podarilo 
sa mi jazdiť aj na kolobežke. Na Silvestra 
som prespal u kamaráta, čo bol najlepší 
Silvester doteraz.“

Juraj: „Moje prázdniny som strávil veľmi 
zaujímavo. Keď napadol sneh, staval som 
bunker – iglu, všetci si mysleli, že je snehu 
málo a mne sa to nepodarí, ale nemali 
pravdu. Sneh som bral od všetkých susedov 
z cesty a to mi pripomenulo, ako sme počas 
zberu papiera zbierali papier všade. S 
tým snehom si ma viacerí doberali, že ho 
idem predávať. Nakoniec sa mi podarilo 
zapojiť do stavania aj susedov, ktorí mi 
pomáhali a bol som na seba hrdý, že sa mi 
podarili postaviť pevné základy. No potom 
sa ukázalo slniečko a celá moja práca sa 
mi roztopila pred očami. Mrzelo ma, že 
to iglu mohlo vydržať dlhšie, ale aspoň 
som nestrávil čas pri počítači. Ale zábava 
a prázdniny týmto nekončili. Veľmi sa 
mi páčilo, ako sme koledovali pre deti v 
Afrike.“

Žiaci ZŠsMŠ Gbely

Vianočné prázdniny boli tento školský rok pre deti veľmi štedré na počet dní 
strávených doma. Ako tento čas deti trávili, sme sa opýtali priamo nich.

Čitateľský oriešok Vianočná latkaSúťaž o tortu

Dievčatá: 1. V. Tomečková (6.B), 
2.K.Vaňková (6.A), 3.L.Váleková (5.B)
Poslednú III. kategóriu obývali žiaci 7.-9. 
ročníka, ktorí sa umiestnili nasledovne:
Chlapci: 1.P.Horváth (9.C), 2.A.Kovárik 
(8.B), 3.A.Matej (9.A)
Dievčatá: 1.S.Ivičičová (7.B), 
2.T.Kuklišová (7.A),3.V.Palkovičová (8.A)

O svojich pocitoch nám žiačky Sárka a 
Zuzka  povedali: 
„Hneď, ako sa nás pani učiteľka Marta 
Veselá spýtala, či by sme jej nechceli 
pomôcť s ozdobovaním stromčeka, sme 
súhlasili. Boli sme rady, že sa spýtala 
práve nás. Bolo pre nás cťou, že sme mohli 
reprezentovať 2.stupeň našej školy práve 
v tejto tvorivej súťaži. S víťazstvom sme 
nepočítali, o to viac nás však potešilo. Za 
odmenu sme dostali veľmi chutnú tortu, za 
ktorú ďakujeme.“
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 Ministerstvo vnútra spustilo 
od nového roka call centrum. Na 
bezplatnom telefónnom čísle 0800 222 
222 bude počas pracovných dní od 8. 
do 18. hodiny poskytovať informácie o 
agendách okresných úradov (vrátane 
agendy evidencie dokladov a evidencie 
vozidiel), adresách a ich stránkových 
hodinách. Na tomto telefónnom čísle 
vám budú poskytnuté všetky informácie 
k evidencii vozidiel, evidencii dokladov 
k potrebným dokladom k tomuto úkonu a 
k výške správnych poplatkov.

 V dome kultúry sú v predaji knihy 
MYSLENIE V PRIESTORE od autorky 
Dany Janáčkovej. Kniha zachytáva 
životný prierez tvorby scénografa 
Vladimíra Suchánka, gbelského rodáka.

 V prípade, že máte tip na 
interpreta na ktorékoľvek kultúrne 
podujatie v Gbeloch, môžete nám ho 
odporučiť na tel. čísle 034 / 6621764 
alebo na adrese kultura@gbely.sk. 
Ďakujeme, že ste neustále spolutvorcami 
programu kultúrnych podujatí.

 V piatok, 9. januára, uplynulo 
145 rokov od narodenia objaviteľa 
plynu a ropy v Gbeloch, Jána Medlena. 
Ešte vždy je možnosť navštíviť Mestskú 
a naftársku expozíciu po telefonickom 
dohovore na čísle 034 / 6621 764.

 Družstvo VK Gbely sa 
zúčastnilo volejbalového turnaja o 
pohár sv. Martina, ktorý sa konal  v  
Holíči. Išlo už o 15. ročník, na ktorom 
sa stretlo 5 družstiev a naším cieľom 
bolo obhájiť prvenstvo z minulého roka. 
Po  úspešne zvládnutom prvom zápase 
sme nezaváhali ani v tých ďalších a bez 
jedinej porážky sme obhájili prvé miesto 
a odniesli si domov putovný pohár. 

 Ambulancia detskej lekárky, 
MUDr. Marcely Strončekovej, je od 
nového roka presťahovaná do nových 
priestorov nachádzajúcich sa v blízkosti 
kostola. Telefónne číslo a ordinačné 
hodiny ostali nezmenené.

 V ZŠsMŠ pripravujeme besedu 
pre rodičov s odborníkom na tému - 
Problémy s deťmi v období dospievania.

Dňa 7.2.2015 žiaci tanečného odboru 
ZUŠ Gbely otvoria svojim vystúpením ples 
futbalistov v Šaštíne.

Informácie v krátkosti

 Kapela v minulom roku  
vypustila dva klipy k pesničkám z 
onedlho vychádzajúceho albumu, kde 
bude umiestnených 13 piesní. Videoklipy 
sa stretli s veľmi kladným ohlasom 
na viacerých známejších hudobných 
portáloch a v médiách ako Markíza, 
Hudba.sk, TV Region a pod. Kapela, 
ktorá funguje v Gbeloch od roku 2009, 
no prvý profesiálny album začala robiť 
až koncom roku 2013, nahráva v štúdiu 

Krst debutového CD už onedlho
Kapela Sanchez Amsterdam v zložení David Maniaček (hlavný spev, basová gitara), 
Jakub Valachovič (klávesy, elektronika, spev), Branislav Kocák (elektrická gitara) a 
Ivan Javorčík (bicie) sa doteraz prezentovala dvoma klipmi k ich novej doske.

Randal Factory v Seredi, kde sa odohráva 
aj dej ich najnovšieho klipu na pieseň 
Nezastavíš. Nahrávajú pod producentským 
dohľadom známeho gitaristu Jimiho 
Cimbalu, ktorý si zahosťoval s chalanmi v 
prvom videoklipe k piesni Seriál. Spevové 
linky má na starosti Zoli Tóth.  Práve títo 
aj ďalší  hostia na albume a mimo albumu 
sa predstavia ako hostia na krste skupiny, 
ktorý je plánovaný na 20. februára v 
DK Gbely. Tešiť sa môžete na skvelú 
hudobnú aj vizuálnu show, ktorú kapela 
poctivo pripravuje. Kapela týmto krstom 
odštartuje chystané turné k albumu po 
Slovensku. Album vypúšťajú do éteru 
slovenskej hudobnej scény vo februári 
tohto roku. Kapela hrá elektronický rock, 
teda štýl, ktorý má momentálne veľkú 
popularitu v zahraničí.
Viac informácií nájdete na ich  oficiálnej 
fanpage: https://www.facebook.com/
sanchezamsterdam1

Výročná schôdza vinárov
 Dňa 17.januára sa uskutočnila 
výročná schôdza ZO SZZ Gbely. Tohoto 
roku bola menej tradičnou, nakoľko si 
členovia zvolili nový výbor zástupcov na 
ďaľších 5 rokov svojho pôsobenia. Medzi 
novozvolených zástupcov patria: predseda 
pán Ferdinand Jureňa, podpredseda - pán 
Michal Bolebruch, tajomník - pán Bohdan 
Kovalovský, kontrolná a revízna komisia: 
pán Ľubomír Prachár, pán Vladimír 
Ruźička, pokladník - pán Miroslav Hluch, 
člen výboru - pán Rastislav Brezovský. 
Súčasťou agendy bolo zablahoželanie 
jubilujúcim členom, pánovi Zoltánovi 
Brezovskému (85r.), pánovi Vojtechovi 
Nemcovi (75r.), pánovi Milanovi 
Knotkovi, pánovi Evženovi Kovárikovi, 
pánovi Ivanovi Vávrovi, pánovi 
Vladimírovi Kovalovskému a pánovi 
Silvestrovi Šálymu (70r.), ktorým 
prišiel poblahopriať primátor mesta 
pán Jozef Hazlinger, zástupca okresnej 
zahradkárskej organizácie pán Mikič. 
Napriek nie veľmi priaznivému počasiu 
ktoré ovplyvnilo vlaňajší vinársky 

rok, bol celkový chod organizácie 
vyhodnotený pozitívne. Do nasledujúcich 
rokov plánuje ZO tradičné podujatia ako 
napr. Ochutnávka vín 2016, tradičné 
Tvrdonické otvorené sklepy 2015 alebo 
mnohé degustácie, ktoré sa v tomto roku 
udejú v Malokarpatskom regióne alebo 
na blízkej Morave. Tieto pestré plány sú 
otvorené nielen terajším, ale aj novým 
záujemcom, ktorých záhradkársky spolok 
rád privíta. 

Bc. Michal Bolebruch
ZO SZZ Gbely
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 Takáto by 
bola odpoveď väčšiny  
Gbelanov, keby sme 
sa ich spýtali, či si 
pamätajú tohto človeka. 
Tí narodení pred druhou 
svetovou vojnou, či počas 
nej, by si aj pamätať 
mohli. Bol to gbelský 

farár, ktorý nastúpil do Gbelov v roku 1944 
z Unína, kde bol veľmi dobre zapísaný u 
farníkov a zotrval tu do roku 1950. Pôsobil 
by snáď i dlhšie, keby... keby nespôsobil, že 
v Gbeloch bolo skoro tak, ako na Búroch 
„tri dni nijak.“
Bolo to začiatkom augusta 1950 v podvečer 
letného dňa, keď na uliciach Gbelov vznikol 
rozruch. Občania sa začali zhlukovať pred 
budovou Miestneho národného výboru 
(bývalého Obecného domu), kde bolo sídlo, 
či kancelária okrskára, člena Zboru národnej 
bezpečnosti. Sem totiž členovia Štátnej 
tajnej bezpečnosti priviedli gbelského 
farára Emila Matušku. Nie je známe, ako sa 
občania dozvedeli, že farár má nepríjemnosti 
s bezpečnosťou, ale začali sa živelne  
zhromažďovať pred budovou. Pokrikovali 
a búchali na zamknuté dvere MNV. Keď 
eštébaci videli, že sú v početnej nevýhode 
a občania sú pripravení tvrdo brániť svojho 
duchovného, nasadli bez farára do auta a 
odišli. Bol to však len taktický manéver. 
Jeden člen ŠTB a okrskár previedli farára 
cez dvor a záhradu na Drahy (dnešná 
Jilemnického ulica), tam ho naložili do 
auta a odviezli. Smerovali do bratislavskej 
väznice. Keďže sa dlhé hodiny nič nedialo, 
ľudia sa rozišli domov. Gbely sa upokojili a 
keď za nejaký čas nastúpil do Gbelov nový 
farár (Pavol Kosztak 1950 až 1957), na 
Matušku začali pomaly zabúdať.
Čo bolo však príčinou tohto rozruchu a 
prečo bol gbelský farár strčený za mreže? 
Odpoveď nájdeme v súdnych spisoch z tej 
doby a ak by sme chceli odvíjať tento príbeh, 
museli by sme začať postavou mladého 
Tibora Janíka, narodeného 18.8.1923 v 
Rimavskej Sobote, zlodeja, podvodníka a 
podľa náznakov aj spolupracovníka Štátnej 
tajnej bezpečnosti.
Pre T. Janíka bola  práca niečím odporným. 
Hnusila sa mu. Keďže peniaze potreboval, 
kradol. Už ako dvadsaťročný bol vo väzení 
za krádeže. Pracovať sa mu nechcelo, ale 
peniaze sa mu páčili a preto rozšíril svoj 
repertoár o podvody. Po vojne sa potuloval 
po celom území Slovenska, navštevoval 

pracovníkov MNV s prosbou o zapožičanie  
peňazí, aby sa mohol dostať domov, lebo 
tie jeho... a tu si vymýšľal rôzne príbehy, 
ako prišiel o peniaze od krádeže, straty či 
zabudnutia vo vlaku. Bol asi presvedčivý, 
lebo kde prišiel, tam uspel. Keďže na 
národných výboroch čakali, že sa im 
peniaze vrátia, čo sa nestalo, obracali sa na 
Národnú bezpečnosť a tá vyhlásila pátranie. 
V hlásení Národnej bezpečnosti z Hybe 
ako aj zo Štrby sa doslovne píše: Tibor 
Janík, podvodník z povolania, nestáleho 
bydliska. Zatiaľ, čo bezpečnosť pátra po 
podvodníkovi z povolania, tento rozširuje 
svoj záber pôsobnosti. Navštevuje  farnosti, 
kde hovorí farárom, že spolupracuje s 
UPA – Ukrajinská povstalecká armáda 
(Banderovci), ktorí sa práve vtedy  snažia 
prechádzať cez Slovensko do západnej zóny, 
t.j. Rakúska a Nemecka. Žiada od farárov 
peniaze na zakúpenie liekov, lebo medzi 
Banderovcami je veľa chorých a ranených. 
So svojími rozprávkami znova uspeje a 
dostáva sa k peniazom.
Dňa 13.10.1947 bol zadržaný Národnou 
bezpečnosťou v Galante, ale z neznámych 
dôvodov sa dostal na slobodu. Nie však 
nadlho, lebo už o mesiac ho zadržia v 
Gelnici. Tu pri výsluchu pravdepodobne 
niečo povedal o svojich podvodoch na tému 
UPA, načo bol ihneď odovzdaný Odbočke 
štátnej bezpečnosti v Košiciach. A tu už 
bolo iné masírovanie, ako u žandárov. Pri 
výsluchu priznal svoju podvodnícku dráhu 
ako aj to, že sa pri svojich podvodoch 
vydával za spolupracovníka Banderovcov. 
Pod zámienkou pomoci týmto ozbrojeným 
sotniam vylákal od kňaza Ignáca Tonhausera 
100 korún, od rádovej sestry Márie 
Geositšovej 100 korún a od gbelského 
farára Emila Matušku 1 000 korún, ktorý 
mu navyše vydal falošný domovský a dva 
falošné rodné listy a spolupôsobil pri vydaní 
dvoch falošných občianskych legitimácií 
(tie opatril pečiatkou tajomník MNV). 
Gbelskému farárovi nahovoril, že v lese 
sa nachádza skupina Banderovcov, ktorá 
potrebuje pomoc, hlavne finančnú, aby sa 
za peniaze mohol kúpiť penicilín, nakoľko v 
skupine je dosť chorých a ranených. 
Ihneď nato, ešte v októbri 1947,  boli všetci 
spomínaní zatknutí Štátnou bezpečnosťou 
a prevedení do vyšetrovacej väzby vo 
väznici v Košiciach. Všetci zatknutí 
popierali svoju vinu, až na Emila Matušku, 
ktorý svoju vinu priznával čiastočne. 
Koncom októbra 1947  Emil Matuška 
prostredníctvom svojho obhajcu  žiada súd 
o prepustenie s odôvodnením, že  trestný 
čin bol vyprovokovaný umeloagentom 
provokatérom. Je indícia, že Tibor Janík 
bol spolupracovníkom Štátnej bezpečnosti, 
lebo tá žiada v tom istom čase Štátne 
zastupiteľstvo, aby bol prepustený z väznice 
Krajského súdu v Košiciach na dobu 
potreby vyšetrovania. Krajský súd súhlasí s 

prepustením gbelského farára z vyšetrovacej 
väzby za podmienky kaucie. Emil Matuška 
vkladá do depozitu súdu vkladnú knižku s 
čiastkou 10 000 korún, načo je 13. januára 
1948 prepustený z väzby a znova pôsobí vo 
svojej farnosti v Gbeloch.
No a potom politické udalosti dostávali 
rýchly spád so zákrutou doľava. Február 
1948, demisia demokratických ministrov a 
následné uchopenie moci Komunistickou 
stranou a čo je prvoradé, upevnenie tejto 
moci všetkými prostriedkami. Znamená to 
odstraňovanie  všetkých svojich odporcov. 
Na opačnej strane, na strane odporcov bola 
aj cirkev so svojou ideológiou a čo hlavne, 
prostredníctvom svojich kňazov dokázala 
ovplyvňovať verejnú mienku. To bol - 
ľudovo - povedané „tŕň v oku“ KSČ.
Na oslabenie vplyvu cirkvi sa vytiahlo do 
boja nevyberanými prostriedkami. Štátna 
bezpečnosť pod krycím názvom „akcia 
K“  v noci z 13. na 14. apríla 1950 začala 
likvidovať mužské rehoľné rády a pod 
rôznymi zámienkami zatýkať kňazov. V 
rámci tohto ťaženia si  takmer po dva a pol 
roku spomenuli a hlavne využili, že prípad s 
podvodníkom T. Janíkom nie je uzatvorený 
a všetkých obvinených v auguste 1950 
znova zatkli. Zatýkanie Emila Matušku 
spôsobilo v Gbeloch rozruch. Obvinení boli 
postavení pred súd v Košiciach a 17.5.1951 
odsúdení. V spisoch sa nachádza „Znalecký 
posudek v trestní věci proti Tiboru Janíkovi 
a spol“ (písaný v češtine). V bodoch 1. až 
6. rozvádza nebezpečnosť Banderovcov a 
ďalej uvádza:
E. Matuška, I. Tonhauser a M. Geošitsová 
skrze Tibora  Janíka poskytovali 
Banderovcum pomoc. „V důsledku toho 
všechny obviněné nutno považovat za 
pomocníky pachatelů usilujícich o úklady 
proti republice a jako spolupachatele zločinú 
protivicim se zákonu č. 50/23 Sb.z.“.
Rozsudok znel: I. Tonhauser a M. Geošitsová 
3 roky odňatia slobody
E. Matuška 6 rokov odňatia slobody, strata 
majetku a peňažný trest 10000  korún
T.Janík 2 roky odňatia slobody     
K tomuto rozsudku nie je čo dodať. Nie 
je to slepá Spravodlivosť s váhami v ruke, 
je to ale naozaj zrkadlo doby. Matuška, 
Tonhauser a Geošitsová sa proti tomuto 
rozsudku odvolali k Najvyššiemu súdu a ten 
4. septembra 1951 vyniesol rozsudok:      
I. Tonhauser a M. Geošitsová  boli 
oslobodení, E.Matuška odsúdený na 3 roky 
odňatia slobody.
Emil Matuška bol vo väzení ešte asi jeden 
a pol roka (do trestu sa mu započítala 
vyšetrovacia väzba v roku 1947 a 1950). 
Do Gbelov sa už nevrátil, mal tu už roku 
1950 nástupcu. Tým však jeho peripetie 
neskončili. Po  prepustení z väzenia prišiel 
o štátny súhlas na výkon duchovnej služby 
a pretĺkal sa ako pomocný robotník.  Až 
v roku 1959 mohol pôsobiť v pastorácii. 

Smoliar
Emil Matuška,... Emil Matuška,... okrem 
toho speváka Waldemara mi  meno Matuška 
nič nehovorí. Áááá, skoro by som zabudol!  
Ešte Janko Matúška, autor našej hymny.
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Polročný výpis klasifikácie dostali žiaci v piatok 30.januára
a polročné  prázdniny sú v pondelok 2.2.2015.

Z viacerých projektov sa našej škole 
podarilo v roku 2014 získať nové 

interaktívne tabule a tablety.

NARODILI SA:
Adela Kalayová, Juraj Zigo
OPUSTILI NÁS: Rozália Bolebruchová, 
Koloman Katona, Otília Kovalovská, 
Emília Nemcová, Marta Repičová, Ing. 
Stanislav Začal, Barbora Angerová, Johana 
Brišková, Oľga Krídlová, Stanislav Labuda

JUBILANTI
70 rokov:Štefan Jankovič, Konštantín 
Kobilý, Anna Martinkovičová, Ľudmila 
Tomečková
75 rokov: Ján Kocák, Jozef Nemec,
Matilda Römerová
80 rokov: Rozália Hokynková, Oľga
Krídlová, Jarmila Pradličková, Ján Zajíček
85 rokov:Ružena Neoveská
Viac ako 85 rokov: Emil Toth/86r./,
Mária Lorencová/92r./

narodené deti v roku 2014:55
(z toho 22 dievčat a 33 chlapcov)
zomrelí obyvatelia v roku 2014: 56
(z toho 27 žien a 29 mužov)
prihlásených k trvalému pobytu do Gbelov: 
56 obyvateľov
odhlásených z trvalého pobytu z Gbelov: 
64 obyvateľov
celkový počet obyvateľov k 31. 12. 2014: 
5099 obyvateľov

Súťaž
Kto sa v pondelok 02.02.2015 ako 

prvý dovolá do kancelárie redakcie na 
telefónne číslo 034 / 6621764, vyhrá

CD hudobnej skupiny LAVAGANCE.

PRE DETI: Vyfarbi masky, pošli do redakcie a vyhraj peknú cenu...

Spoločenská kronika

Stavebný úrad: Stavebné povolenia (38), 
kolaudačné rozhodnutia (24), územné 
rozhodnutia (2), rozhodnutie o zmene v 
užívaní stavby (3), rozhodnutia o odstránení 
stavby (1), reklamné zariadenia (2), výkon 
štátneho stavebného dozoru (6)
Ochrana prírody a krajiny: povolenie 
výrubu drevín (6), okrem toho dáva ako 
orgán ochrany prírody vyjadrenia k výrubom 
v stavebnom konaní

Štatistika obyvateľov

Rok 2014 na odbore výstavby a ŽP
Ochrana ovzdušia: povolenia malého zdroja 
znečisťovania (1), vydávanie stanovísk 
a vyjadrení podľa zákona o ovzduší v 
stavebnom konaní k umiestňovaniu malých 
zdrojov znečisťovania. 
Odbor výstavby: vydané oznámenia k 
ohláseniu drobnej stavby alebo stavebnej 
úpravy (36)
Pozemné komunikácie: vydané povolenia 
na zvláštne užívanie komunikácie (20)

Službu kňaza vykonával v Piešťanoch a vo 
Vrábloch. Zomrel ako 77 ročný 8.novembra 
1981. Popri osvieteneckých kňazoch, ktorí 
sa v Gbeloch narodili, alebo tu pôsobili, 
aj on sa  do novodobých dejín „mjestečka 
Gbely“  rozhodne zapísal.                                             
Nie som profesionálny historik, preto 
si na záver dovolím zamyslieť sa nad 
počínaním Emila Matušku. Dal peniaze 
na zakúpenie penicilínu pre chorých a 
ranených. Je to prijateľné už z poslania 
kňaza, poskytnúť podporu a pomoc 
potrebným. V tomto duchu  konal aj farár 
Tonhauser a mníška Geositšová. Prečo 
však poskytol falošné doklady pre potreby 
ozbrojených Banderovcov?  Nenávisť ku 
komunistom? To nie, tí vtedy ešte neboli pri 
moci. Vo vláde boli väčšinou politici z prvej 
republiky. O  palácovom prevrate Gottwalda 
v Prahe vo februári 1948 nikto netušil, to 
bola budúcnosť. Zatiaľ nevieme, akého bol 
politického zmýšľania, natláča sa však jediná 
odpoveď. Bol zástancom Slovenského štátu 
a nesúhlasil s myšlienkou Československa 
v takej podobe, aká bola pred Mníchovom. 
Natláča sa odpoveď, že to bolo konanie, 
snaha slovenského nacionalistu pomôcť 
ukrajinským nacionalistom. A ešte suchý 
fakt.: zneužil priateľstvo s tajomníkom 
MNV a pripravil jemu, i jeho rodine, tú istú 
tortúru, akú mal on sám.

Ing. Miroslav Čársky

Poznámka k životopisu E. Matušku:
Narodil sa 8.7.1904 v Malých Bedzanoch 
okr. Topoľčany. Po maturite v Prievidzi v 
roku 1927 vstúpil do kňazského seminára 
v Trnave, kde bol aj 8.5.1932 apoštolským 
administrátorom Pavlom Jantauschkom 
vysvätený za kňaza. Jeho prvé niekoľko 
mesačné pôsobenie bolo  v Šuranoch. Od 
augusta 1932 do konca toho istého roka bol 
kaplánom v Palárikove a potom ako kaplán 
v Mojmírovciach (Urmin). Do  Unína už 
nastupuje ako farár a je tu do roku 1944. 
Potom nasledujú Gbely. V Uníne jeho 
zásluhou bola vybudovaná prístavba školy 
a postavená nová  pálenica, na ktorej sa i 
finančne spolupodieľal spolu s notárom 
J.Frimelom a riaditeľom školy A.Flámikom. 
Zaviedol, že v unínskom kostole sa konali 
ľudové misie. Unínski pamätníci o ňom 
tvrdili, že skôr ako kňaz by mu pristalo 
povolanie právnika alebo politika.

Zdroje:
Štátny oblastný archív Bratislava, fond 
Štátna prokuratúra, odd. Bratislava
Mgr.M.Hoferka: Z pôsobenia duchovných v 
Unínskej farnosti V., 
Unínske noviny č.1/ročník IX (2011), 
Spomienky autora
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IVAN VANEK 
Kpt. Nálepku 822, Gbely / 0905 600 167
Predaj pneumatík a zliatinových diskov. 

Sezónne uskladnenie pneu 10€, pneu+disky 13€.

ENERGETICKÝ CERTIFIKÁT
A PROJEKCIA TZB - 0902 / 518 367

Ing. Pavol Jurka  -  jurkapavol@gmail.com

PNEUSERVIS, RÝCHLOSERVIS
Jozef Langer SPEED KURIER SK

(areál Hydinár ČSLA 1403)
- na požiadanie plnenie pneumatík PNEUMIXOM 

- kontrola technického stavu vozidla, kontrola 
chladiacej zmesi, elektrolytu, záťažový test 

akumulátora, akcie na nové akumul. a nové PNEU
KONTAKT: 0905 / 667 248

GEODET - JÁN POLÁK      
Petrova Ves 258 - 034 6620257  -  0903/843503

Geometrický plán na: rozostavanú stavbu k pôžičke, 
novostavbu ku kolaudácii, rodinné domy a iné 

stavby, oddelenie resp. zlúčenie nehnuteľností k 
majetkovo právnemu usporiadaniu

VÝROBA KOVOVÉHO OPLOTENIA 
ZÁBRADLIA A OCEĽOVÝCH KONŠTRUKCIÍ

Ferdinand Šmida - návrh, výroba, montáž
fmf.smida@gmail.com   0905 / 311 521

Predám 200 hláv viniča (odrody napr. Frankovka 
modrá, Veltlínské zelené) vo vinohrade v Gbeloch. 
Rozloha pozemku je 5 árov. Kontakt: 0949 690229.

VYKONÁVANIE DAŇOVÝCH PRIZNANÍ F.O.
a účtovných prác pre Gbely a okolie. Výhodná cena.

KONTAKT: 0911413466.

KOZMETICKÝ SALÓN VERONIKA
Štefánikova ulica 1271

KONTAKT: 0915 / 080 581

VÝKUP ŽELEZA A FAREBNÝCH KOVOV
Mariana Vilčeková

KONTAKT: 0905 / 896 906

AUTODOPRAVA do 3,5t
Miroslav Lanža, Obrancov mieru 362, Gbely

KONTAKT: 0903 / 407 258

KOZMETICKÝ SALÓN FEMINA
Jana Švrčková, Naftárska 944 

ponúka: kompletné kozmetické služby, trvalá 
na mihalnice, laser LASOCAR-pôsobí na pleť 

biostimulačne a regeneračne, parafínový zábal...
Kontakt: 0904 / 572 184

A.D., spol. s r.o.,
ponúka výrobu drevených 

dyhovaných schodísk a zábradlí. 
Materiál z tuzemských i exotických 
drevín. Zábradlia masívne, kované,

nerezové, sklenené. 
Kontakt: Ján Kohút, Farské 1293, 
Gbely. www.stolarstvokohut.sk

Mail: parkety.kohut@gmail.com
0911 555251,  0907 446727

ŠENIGLA - NÁBYTOK NA MIERU
NÁVRH – VÝROBA – MONTÁŽ

www.nabytoksenigla.sk 
- Kuchynské zostavy, obývacie, 
spálňové zostavy, kúpeľňový a 

kancelársky nábytok, detské izby, 
šatníky, vstavané skrine

KONTAKT: 0904 / 910 042

TVORBA WEBSTRÁNOK
Ondrej Chocholáček  0915 / 613 610

www.webon.sk

AUTOŠKOLA JUNEK
Nový kurz: 6.2.2015 o 16:00 hodine v DK Gbely
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Ohliadnutie sa za tenisovým rokom

Ako zvyčajne, z každej skupiny postúpili 
4 najlepší, ktorí odohrali zápasy v druhej 
fáze, z ktorej vzišli 4 najlepší hráči. 
Najväčším prekvapením celého turnaja 
bol postup Petra Zajíčka až do finále, 
vzhľadom na to, že sa prihlásil ako 33.hráč 
na poslednú chvíľu.
Nepriazeň počasia nás sprevádzala na 
začiatku a konci sezóny a poznačila aj 
finálový zápas, ktorý bol naplánovaný 
na piatok 26.9. S prihliadnutím na dážď 
a rodinné povinnosti jedného z finalistov 
sme presunuli finále na hodové nedeľné 
dopoludnie. Zápas bol už tradične 
napínavý, k čomu výrazne prispel vlhký 
povrch  a po dvoch strhujúcich setoch svoje 
kraľovanie víťazným úderom potvrdil 
Marián Bolebruch výsledkom 6:1,6:4.  
Išlo o jeho jubilejné 10. víťazstvo.
S radosťou sme prijali pozvanie 
Židlochovíc na turnaj, ktorý sa niesol 
v priateľskej a pohodovej atmosfére. 
Dúfam, že budúcu sezónu nám náš nabitý 

harmonogram dovolí pozvať priateľov 
do nášho mesta. Teší ma, že sa hráči 
našej Gbelskej tenisovej ligy zúčastnili 
lokálnych turnajov, napríklad v Skalici, 
Senici. V Kopčanoch si vyskúšali hru 
na tráve. Najviac sa darilo Mariánovi 
Bolebruchovi a Igorovi Jankovičovi 
vo štvorhre. Na turnaji v Skalici sa 
prebojovali až do malého finále a v Senici 
získali tretie miesto. Chcem sa poďakovať 
všetkým hráčom za ich aktívnu účasť, 
zároveň chcem apelovať na väčšiu 
zodpovednosť niektorých hráčov, čo sa 
týka odohrania zápasov v dohodnutom 
časovom horizonte. Dúfam, že nová 
sezóna prinesie opäť skvelé výkony, 
napätie, prekvapenia a hráčske úspechy. 
Teším sa na hojnú účasť stabilných 
hráčov, ale aj nováčikov. Možno objavíme 
aj „nového“  Petra Zajíčka.  Sezónu 
opäť zahájime štvorhrovým turnajom a 
losovaním 2.5.2015.

Peter Petrovič

Rok 2014 priniesol Gbelskej tenisovej lige mnohé zaujímavé momenty, skvelé 
zápasy a prekvapivé výkony. Začiatok tenisovej sezóny sme chceli zahájiť turnajom 
v štvorhre 3.mája, avšak kvôli nepriazni počasia došlo len k losovaniu. Prihlásilo sa 
33 hráčov, ktorí boli rozdelení do 4 skupín. Do A skupiny bolo zaradených 9 hráčov, 
zvyšné skupiny mali hráčov 8. Rozbeh sezóny priniesol jedno zranenie a počet 
hráčov vo všetkých skupinách sa vyrovnal.

Ďalší úspech Archangels Gbely
 Turnaja sa zúčastnilo 5 tímov, 
kde sa hralo systémom každý s každým. 
Mali sme možnosť zmerať si sily s tímami 
zo Skalickej florbalovej ligy. Všetky 
zápasy boli fyzicky, ale aj psychicky 
náročné, nakoľko sme do posledných 
chvíľ nevedeli, ako zápas skončí. Preto 
sme museli bojovať až do samotného 
konca. Až po zaznení sirény sme si 
konečne vydýchli. Po odohratí všetkých 
zápasov bolo isté 1. a 5. miesto. O 2., 3. 
a 4. sa rozhodovalo v poslednom zápase, 
kde sme čakali, ako skončí posledný duel. 
Bolo to veľmi napínavé, ale nakoniec sa 
posledný zápas skončil v náš prospech.
Všetko o nás, ale aj o našich výsledkoch 
môžete nájsť na facebookovom profile 
ARCHANGELS GBELY.
Veľké poďakovanie  patrí  našim hlavným 
sponzorom, ale aj Mestu Gbely a ZŠ s 

MŠ za uskutočnenie vianočného turnaja. 
Ďalej ďakujem všetkým hráčom tímu 
Archangels Gbely za reprezentáciu 
nášho mesta a odvedený výkon. Teraz 
bude naším hlavným cieľom dostať sa 
do Skalickej mestskej florbalovej ligy. 
Tešíme sa na baráž.

Ing. Lukáš Hladík

Dňa 28.decembra sa v Gbeloch uskutočnil florbalový turnaj GBELY CUP, 
kde sme obsadili krásne 3. miesto. Tento raz sa ho organizačne zhostil náš tím 
ARCHANGELS GBELY.







  07. FEBRUÁR 2015

    14. FEBRUÁR 2015

    15. FEBRUÁR 2015

    17. FEBRUÁR 2015

Mesto Gbely pozýva na XIX. reprezentačný ples mesta Gbely,
ktorý sa uskutoční v sobotu 7. februára 2015

o 19.00 hodine v Dome kultúry Gbely.
Do tanca i na počúvanie hrá hudobná skupina Záhorácki muzikanti,

DJ Blecha z rádia JIH a cimbalová muzika Hudci.
V programe vystúpi slovenský spevák a muzikálový herec Ján Slezák.

Vstupné: 20€ (prípitok, večera, minerálka, káva, víno, pochutiny)
Vstupenky sú stále stále v predaji.

Okresná organizácia DPO a DHZ Gbely pozývajú na 
XVII. okresný ples hasičov, ktorý sa uskutoční v sobotu 14. februára 2015

o 20.00 hodine v Dome kultúry Gbely.
Do tanca i na počúvanie hrá hudobná skupina Galaktik.

Vstupné: predpredaj: od 2. - 6. februára 2015 - 13€
Predaj: od 9. - 13. februára 2015 - 15€ (prípitok, večera, tombola)

Rezervácie a viac informácií: 034 / 6621 764 alebo kultura@gbely.sk

Riaditeľstvo ZŠsMŠ pozýva na 
DETSKÝ KARNEVAL,

ktorý sa uskutoční v nedeľu 15. februára 2015
o 14.00 hodine v Dome kultúry Gbely.

Viac informácií: 034 / 6621 315 alebo zsgbely@zsgbely.sk

Mesto Gbely a SMM, s.r.o. pozývajú na 
FAŠIANGOVÚ ZÁBAVU,

ktorá sa uskutoční v utorok 17. februára 2015
o 19.00 hodine v Dome kultúry Gbely.

Hosť programu bude HS DUO ADAMIS z televízie Šlágr TV.

Viac informácií: 034 / 6621 764 alebo kultura@gbely.sk

FAŠIANGOVÁ
ZÁBAVA

DETSKÝ
KARNEVAL

XVI I .  OKRESNÝ
HASIČSKÝ
PLES

REPREZENTAČNÝ
PLES  MESTA 
GBELY

PREHĽAD PODUJATÍ V GBELOCH

    20. FEBRUÁR 2015 Hudobná skupina Sanchez Amsterdam pozýva na svoj
KONCERT SPOJENÝ S KRSTOM NOVÉHO CD.

Koncert sa uskutoční v piatok 20.februára 2015
o 20:00 hodine v Dome kultúry Gbely.

V programe sa predstavia poprední hudobníci slovenskej hudobnej scény.
Viac informácií: 0915 / 128 046

KONCERT A  KRST 
NOVÉHO CD

    1.a 15. FEBRUÁR 2015 HBK Gbely pozýva všetkých priaznivcov stolného tenisu na ďalšie kolá
STOLNOTENISOVEJ LIGY,

ktoré sa uskutoční v:
nedeľu 01.02.2015 o 10.00 hodine: HBK Gbely - Moravský sv. Ján

nedeľu 15.02.2015 o 10:00 hodine: HBK Gbely - Rohožník
v telocvični ZUŠ Gbely. Viac informácií: 0903 / 476 537

Termíny zápasov sú len informatívne, oficiálne nájdete na www.pinec.info.

STOLNOTENISOVÝ
TURNAJ

    15.-22. FEBRUÁR 2015 MAJSTROVSKÝ ŠACHOVÝ TURNAJ -
15. február 2015 Gbely B - Skalica C (Gbely B - IV. liga)

21. február 2015: Gbely C - CVČ Senica C (Gbely C - V.liga)
21. február 2015: Gbely D - Holíč B ( Gbely D - V.liga)
22. február 2015: Gbely A - Cífer (Gbely A - III. liga)

Šachová klubovňa je v budove ZUŠ na 3. poschodí. Viac info: 0903 / 548550

MAJSTROVSKÝ 
ŠACH.  TURNAJ

    16. FEBRUÁR 2015 Základná umelecká škola Gbely
a tanečná skupina ENDY.vás pozývajú na fanečné predstavenie

FAŠANG,
ktoré sa uskutoční v pondelok 16. februára 2015

o 17.00 hodine v Dome kultúry Gbely.
Viac informácií: 034 / 6621 465

FAŠANG


